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Spørgsmål 9 :

Vil ministeren oplyse, hvor mange varer, der skal mærkes som led i ordningen
med mærkning fra israelske bosættelser, førend ministeren vil betegne ordningen
som en succes?

Svar:

Det har aldrig været et mål i sig selv at opnå mærkning af et konkret antal varer, idet 
der ikke foreligger oplysninger om antallet af varer importeret til Danmark fra bo-
sættelser, lige som nogle virksomheder har gjort opmærksom på, at de gennem deres 
etablerede kontrolmekanismer allerede aktivt bestræber sig på ikke at importere va-
rer fra bosættelser.

Jeg noterer mig med tilfredshed den betydelige opmærksomhed, der har været i den 
offentlige debat om den frivillige mærkningsordning, siden jeg i maj 2012 redegjorde 
for regeringens hensigt om at offentliggøre en vejledning herom. Jeg har selv lige 
som en række andre bidraget til denne debat, som jeg håber vil fortsætte. Det vil 
også medvirke til fortsat at henlede de danske forbrugeres opmærksomhed på sa-
gen.

Jeg noterer endvidere, at der med Fødevarestyrelsens offentliggørelse på dens 
hjemmeside den 5. oktober 2012 af den endelige vejledning nu foreligger en samlet 
informationspakke om danske virksomheders muligheder for at gennemføre ord-
ningen, såfremt virksomhederne måtte ønske dette.

Jeg kan oplyse, at vi fra dansk side - og herunder jeg selv - i forbindelse med intro-
duktionen af vejledningen om en frivillig mærkningsordning har været i løbende 
kontakt med vore partnere i EU og andre lande, som har udvist interesse for initia-
tivet, herunder Israel. Det er min forventning, at Danmarks initiativ, der følger op 
på et tilsvarende britisk fra 2009, vil kunne tjene som inspiration for andre lande.
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